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"Ťažko je bez Teba, smutno je nám všetkým,
už nič nie je také, ako bolo predtým. 

Už niet návratu ani nádeje, len cesta k hrobu
nás k Tebe privedie." So smútkom v srdci

sme si 8. júla pripomenuli 3. výročie, 
kedy nás navždy opustil manžel, otec a syn 

EUGEN ZIVÁK z Neniniec. 
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

Manželka, synovia Darius a Robert 

Mal rád všetkých,
miloval blízkych

Život Ti dá všetku krásu,
ktorú v sebe skrýva  
Želať Ti šťastie, to by bolo málo, 

želať Ti krásu, veď tej nemáš
málo, no my Ti želáme to, 

čo iným ľudom chýba,
nech Ti život dá všetku krásu, 

čo v sebe skrýva.
Milá Frederika, čo Ti teda 
k osemnástinám priať?

Hádam zdravie, šťastie, lásku od svojich najbližších,veď 
to je to najkrajšie, čo ti život môže dať.

Krásnych 18 rokov oslávila
12. júla 2013 FREDERIKA LUPOVÁ z Čelár. 
Všetko najlepšie jej k sviatku želajú 

kmotrovci Ambróziovci, Riči, krstná
Lili, priateľ Ali, mama Alenka, starká
Eva, sestra Bea s priateľom Tomim 

a rodina Babková. 

Nech sa splnia všetky Tvoje sny
Krásne a okrúhle životné jubileum 

70 rokov oslávi 14. 7. 2013 náš drahý
manžel, otec, starký a prastarký 

JÚLIUS KADERJAK z Veľkého Krtíša. 
"Do ďalších rokov šťastie, lásku, 

spokojnosť, pevného zdravia stále dosť.
Starostí málo, radosti veľa a všetkého,
čo si Tvoje srdce želá. Tvoj život nech je
ako násobilka, ktorá násobí radosť, delí
starosť, umocňuje lásku, odmocňuje 
nenávisť a všetko dobré dohromady
spočíta. So skromným želaním, nech sa

naplnia všetky Tvoje sny a nech
nás ešte dlhé roky teší Tvoja prítomnosť."

To všetko Ti k Tvojim krásnym 
sedemdesiatinám želajú: manželka Margita, 
synovia Miroslav s priateľkou Milkou 

a Marian, vnučka Dianka a ostatná rodina.

"V neznámy svet odišiel si spať, 
zaplakal každý, kto Ťa mal rád. Odišiel si,
ostali sme v žiali, no vždy budeš žiť v
srdciach tých, ktorí Ťa milovali. Vybral si
si cestu, kde chodí každý sám, len dvere
spomienok nechal si dokorán. Len kyticu
na hrob môžeme Ti dať, chvíľu postáť 
a ticho spomínať."

Trinásteho júla si pripomíname 
5. výročie úmrtia nášho milovaného 
ocka, starého ocka a manžela JÁNA ŠINKOVKINA z V.Krtíša. 

S láskou spomínajú: smútiaca manželka, dcéra s rodinou 
a syn s rodinou. "Nájdi u Boha večné odpočinutie."

Nájdi u Boha večné 
odpočinutie

Nech si dlho medzi nami
Narodeniny sú znova tu, osláviť ich 
treba, nič krajšie ako spomienka, 

darovať sa nedá.
Dňa 21. 7. 2013 oslávi 71. narodeniny
naša milovaná manželka, maminka 

a starká ANNA SUCHÁNSKA 
z Veľkého Krtíša. 

"Prajeme Ti veľa zdravia, lebo je vzácne,
veľa šťastia, lebo je 

krásne, veľa lásky, lebo 
je jej málo a všetko naj, 
aby žiť za to stálo." 

Všetko najlepšie oslávenkyni želajú:
manžel Štefan, dcéra Iveta s manželom,
dcéra Štefánia, dcéra Darina s manželom 

a vnúčatá: Martina, Vladimír, Lukáš a Miriam.

Dobrí ľudia ešte nevymreli      
Dňa 8. 7. 2013 v ranných hodinách som stratil všetky doklady

(občiansky preukaz, vodičský preukaz, technický preukaz, kartu
poistenca, bankomatovú kartu) a kľúče od bytu. Neznámy pán ich
našiel a odovzdal na polícii. Týmto sa mu chcem touto cestou
poďakovať. Vďaka nemu verím, že dobrí ľudia ešte nevymreli.

Ing. ONDREJ DEMETER, V. Krtíš
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L. Juříček: "V spätnom zrkadle
som na ľavej strane autobusu v
oblasti motora zbadal plamene.
Preto som okamžite zastavil a
spolu s kolegom sme sa snažili
oheň uhasiť. Skúšali sme to ha−
siacim prístrojom a aj nejakými
handrami, ale oheň sa rýchlo ší−
ril, preto sme požiadali cestujú−
cich, aby vystúpili a zavolali ha−
sičov." 

Približne 20 cestujúcich, ktorí bo−
li v tom čase v autobuse vystúpilo
bez nejakej paniky a v kľude.
Privolaní hasiči dorazili na miesto v
priebehu niekoľkých minút. Veliteľ
zásahu Pavel Cesnak: "V čase
nášho príchodu bol už požiar v
značnom rozsahu. Podarilo sa
nám ho lokalizovať v priebehu 5
minút a v priebehu ďalších 7−8

minút sme oheň uhasili."
Príslušníci požiar zlikvidovali po−

mocou jedného vysokotlakového
prúdu vody, zasiahnuté miesto o−
chladzovali, skontrolovali termoka−
merou a následne vytečené pre−
vádzkové kvapaliny z poškodené−
ho autobusu zasypali sorbčným
materiálom. Na miesto požiaru pri−
šiel  aj  riaditeľ Okresného riaditeľ−
stva Hasičského a záchranného

zboru vo V. Krtíši mjr. Ing.
Radoslav Bukov, teraz v úlohe vy−
šetrovateľa príčiny požiaru. 
Mjr. Ing. R. Bukov: "Príčina vzni−
ku požiaru je v štádiu šetrenia.
Predbežne môžeme povedať, že
pravdepodobne išlo o technickú
poruchu v motorovom priestore
autobusu. Odhadovaná škoda je
približne 3 000,− eur."  

Ako nám povedali obaja vodiči au−
tobusu, počas svojej kariéry ešte
nezažili požiar autobusu a ani si
nepamätajú, že by vôbec vo
firme mali takýto požiar.
Nepojazdený autobus do−
pravili na parkovisko
SAD v M. Kameni.
Našťastie sa pri po−
žiari nikto z cestujú−
cich ani posádky ne−
zranil. Väčšina z
cestujúcich vystu−
povala vo V. Krtíši
a do R. Soboty po−
kračovali iba 3 ces−
tujúci. Keďže cesto−
vali z Dudiniec,
respektíve z Kosihoviec,
vodiči im vrátili cestov−
né v plnej výške.
Pokračovať do cieľovej
stanice v R. Sobote však
museli po vlastnej osi. Mali
šťastie aspoň v tom, že ne−
museli dlho čakať na spoj do
Lučenca, odkiaľ mali viac možností
pokračovať do R. Soboty.       −René−

Nezvládol riadenie 
a skončil v pšenici
Poverený pracovník ODI OR vo V.

Krtíši začal a súčasne vzniesol 7. 7.
obvinenie voči Marekovi K. (35) z
Kosihoviec za prečin ohrozenia pod
vplyvom návykovej látky. Marek 6.6.
2013 niekedy medzi 20.30 a 21.00
hod. šoféroval Seat Toledo po ceste
III/5654 smerom na Zombor, keď na
rovnom úseku pred obcou nezvládol
riadenie a prešiel do protismeru, kde
zišiel z cesty do pšeničného poľa.
Pri nehode sa zranil a bol prevezený
a hospitalizovaný vo veľkokrtíšskej
nemocnici, kde mu bolo dychovou
skúškou zistené približne 1,3 promi−
le alkoholu v organizme.           −r−

Napriek tomu, že sa stále
prísnejšie a drahšie tresta−
jú priestupky
vedenia motoro−
vého vozidla
pod vplyvom
návykovej látky,
stále sa nájdu

vodiči, ktorí riskujú a pred,
alebo počas jazdy požili al−

koholické nápo−
je. Aj od začiatku
tohoto mesiaca
ich bolo niekoľ−
ko.   

Zhoreli zásoby
na zimu?

V nedeľu 7.7. večer oznámili na o−
peračné stredisko HaZZ vo V. Krtíši,
že v extraviláne  Kosihoviec horí u−
skladnené drevo a haluzie. Požiar
príslušníci HaZZ uhasili pomocou
jedného vysokotlakového prúdu vo−
dy. Po uhasení bolo celé požiarisko
prekontrolované termokamerou a
skryté ohniská požiaru zaliate.
Podľa predbežných zistení, príčinou
vzniku požiaru je pravdepodobne ú−
myselné zapálenie neznámou oso−
bou. Majiteľovi vznikla škoda vo
výške asi 1500,− eur.            −DD−

Z Volva V70 zaparkovaného v
garáži demontoval a ukradol pla−
tó kufra, rezervu, kožený volant s
airbegom a páčkami, vnútorné
spätné zrkadlo, odkladaciu skrin−
ku s airbegom, poistkovú skrinku,
4 kolesá s pneumatikami, zadné
kotúče s ABS, podblatníky, pred−
né tlmiče s nábojmi a s kotúčmi s
ABS, ramená, dve poloosi, dve
predné svetlá so smerovkami,
baterku, masku z nárazníka,
hmlovky s mriežkami, 2 ventiláto−

ry, riadiacu jednotku, stierače s
ramenami, vzduchový filter, kryt
motora, výstuhu nárazníka a
plast pod oknom. Majiteľovi
Adrianovi S. (37) z V. Krtíša spô−
sobil zlodej poškodením garážo−
vých dverí škodu vo výške asi
20,− eur a krádežou spomínaných
vecí škodu za približne 17 060,−
eur.   Voči neznámemu páchate−
ľovi bolo  2.7.  začaté trestné stí−
hanie pre prečin krádeže. −r−

Skoro ráno asi o 2,20 hod. 6.7. viedol Gabriel K. (24) z Neniniec Škodu Felíciu po
miestnej komunikácii v Leseniciach. Pri miestnej zvoničke auto zastavila hliadka OO
PZ Vinica a menovaného zadržala. Z technických príčin zisťovali množstva alkoholu
v organizme zadržaného na OO PZ o 3,51 hod. a zistili mu približne 2,52 promile.
Gabriel bol zadržaný ako podozrivý zo spáchania prečinu ohrozenia pod vplyvom ná−
vykovej látky a bolo voči nemu začaté konanie v super rýchlom konaní. Zadržaný bol
ešte v ten deň predvedený pred sudcu Okresného súdu vo V. Krtíši.                −r−

„Brňák“ na Gemer nedošiel 
Cestujúci na pravidelnej diaľkovej autobusovej linke Brno − R.

Sobota sa v sobotu 6. 7. už pomaly pripravovali na vystúpenie na
autobusovej stanici vo V. Krtíši, keď vodič autobusu Lubomír
Juříček asi 200 metrov pred stanicou autobus náhle zastavil. 

Doteraz neznámy páchateľ sa niekedy od 28. 6. do 2. 7. 2013 vlá−
mal do garáže bez popisného čísle na Pálovickej ceste vo V.
Krtíši. Do garáže sa dostal tak, že nezisteným spôsobom vybral
cylindrickú vložku z garážových dverí a odstránil visiaci zámok. 

Z auta veľa neostalo...

Anjeli strážni stáli pri zvoničke
Alkohol, alkohol 
a znovu alkohol

za volantom

Autobus v plameňoch takto 
zachytila jedna z cestujúcich,

naša čitateľka, 
Eva Bokrošová, ml.

Vodič autobusu 
Lubomír Juříček

Mjr. Ing. R. Bukov: "Príčina
vzniku požiaru je v štádiu šet−
renia.“ 

Hasiči mali plné ruky práce
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Aby si tieto pravidlá viac osvojili aj
žiaci zo Základnej školy v
Bušinciach a mohli sledovať prácu
dopraných policajtov priamo pri
kontrole účastníkov cestnej pre−
mávky, zorganizoval Okresný do−
pravný inšpektorát Veľký Krtíš 11.
06. 2013 v Bušinciach dopravno −
bezpečnostnú akciu zameranú na
zisťovanie priestupkov proti bez−
pečnosti a plynulosti cestnej pre−
mávky vodičmi motorových vozi−
diel, najmä dodržiavanie ustanove−
nej rýchlosti, používanie bezpeč−
nostných pásov alebo iných zadr−

žiavacích zariadení a predpísané
osvetlenie. V rámci akcie žiaci ZŠ
pomáhali policajtom a po konzultá−
cii s dopravným policajtom hodno−
tili vodičov vysvedčením a ovocím.
Niektorým vodičom sa ušla po−
chvala a sladké jabĺčko, ale tým
menej poriadnym sa ušlo pokarha−
nie a kyslý citrón. Potešujúce je, že
jabĺčka sa minuli skôr ako citróny a
tak deti nakreslili na citróny úsme−
vy a posledným kontrolovaným vo−
dičom dali s pochvalou aj usmiaty
citrón.  

−KATARÍNA NYÉKIOVÁ−

V Príbelciach si
zvolili starostu

Z osobných dôvodov sa za−
čiatkom tohoto roku vzdal funk−
cie starostu v Píbelciach Ing.
Pavel Kollár, ktorý bol vo funk−
cii viacero volebných období.
Od tohoto obdobia až do dňa
doplňujúcich volieb, v sobotu
29.6., mali v obci zastupujúce−
ho starostu Ing. Tibora Čierne−
ho. K volebnej urne prišlo na
Petra a Pavla z celkového poč−
tu 468 registrovaných voličov v
obci 315, čo je 67,30 %.
Obyvatelia Príbeliec si za nové−
ho starostu zvolili Ing. Tibora
Čierneho, ktorému k zvoleniu
gratulujeme a želáme veľa ú−
spechov pri riadení a zveľaďo−
vaní tejto rázovitej obce nášho
okresu.  −red−

Pri tom zabdali, že pred jednym z
domov na Hlavnej ulici auto náhle
zabočilo a zostalo stáť krížom cez
hlavnú cestu, pričom stálo cez obi−
dva jazdné pruhy. Po chvíli auto
cúvlo a znovu sa pohlo dopredu.
Pri tomto úkone policajná hliadka
vozidlo predpísaným spôsobom
riadne zastavila a z vozidla vystú−
pil vodič zjavne pod vplyvom návy−
kovej látky. Pri kontrole dokladov
policajti zistili, že ide o Radovana
M. (32 r.) z Červenice pri Sabinove.

Vodič neodmietol dychovú skúšku,
pri ktorej mu namerali približne
1,62 promile alkoholu v organizme.
Na mieste mu príslušníci PZ zaká−
zali ďalšiu jazdu a zadržali vodič−
ský preukaz.  Poverený policajt za−
čal voči nezodpovednému vodičovi
trestné stíhanie a vzniesol mu ob−
vinenie pre prečin ohrozovania pod
vplyvom návykovej látky. Zároveň
podal návrh Okresnému prokuráto−
rovi vo V. Krtíši na podanie obža−
loby v skrátenom konaní. −red−

Tá sa spolu s Viktorom vrátila
pred potraviny a spolu so Štefa−
nom odišli preč. Približne o 5 minút
sa však obaja vrátili na aute, ktoré
šoférovala Monika. Štefan K. vy−
stúpil z auta s plynovou pištoľou
kalibru 9 milimetrov v ruke, odistil
ju a prišiel k Viktorovi so slovami:
"Ty buzerant, dnes ťa odj...., od−
strelím," a následne priložil mladí−
kovi hlaveň pištole ku spánku hla−
vy. Ten sa začal brániť a začali sa
so Štefanom biť, ale pištoľ mu z ru−
ky nevedel vyraziť. Rovesníkovi pri−
šiel na pomoc Jozef V. O., ktorému
sa podarilo zobrať Štefanovi pištoľ
z ruky. 

Konanie Štefana K. vzbudilo vo
Viktorovi P. obavu o svoje zdravie

a život, a pretože sa bál, zavolal
políciu. Policajti žiarlivého násilníka
zadržali v podvečer asi o 18.10
hod. a na druhý deň bol umiestne−
ný do cely predbežného zadržania
vo V. Krtíši. 

−red−

Podľa predbežnej lekárskej sprá−
vy mu tým spôsobil pohmoždenie
vo  vlasovej časti hlavy, ľavej o−

koloočnej oblasti a poškodenie
zubov, pričom dva z nich mu zlo−
mil. Predbežná doba liečby, ak
nenastanú komplikácie, bola od−
hadnutá do 7 dní s následnou do−
bou PN od 6. do 16. 5. 2013. 

−red−

Jozef to chcel riešiť kuchynským
nožom, ktorý zobral zo stojana na
kuchynskej linke a vybral sa s ním
smerom k dcére Kamile. Zabránila
mu v tom jeho bývala družka Jana
M. (44 r.), ktorá sa postavila me−
dzi nich, chytila ho za ruku a vy−
zvala aby nôž pustil, čo Jozef aj u−
robil. Následne na to vo dverách
detskej izby povedal matke a dcé−
re doslovne "Mám vás zabiť te−
raz, alebo až potom?" U Jany i
Kamily tým vzbudil dôvodnú oba−
vu o ich život a zdravie. Tieto o−
bavy sa potvrdili krátko po polnoci
5.7., kedy približne o 0.30 hod.
pred vchodom do bytového domu
na SNP napadol Jozef Janu a no−

žom s čepeľou dlhou približne 14
centimetrov ju bodol do chrbta.
Spôsobil jej tým ranu hlbokú pri−
bližne 3 centimetre medzi lopatka−
mi v pravej hornej časti chrbta pri−
bližne vo výške prvého hrudného
stavca.  Zranenú ženu hospitalizo−
vali na oddelení JIS vo VšNsP,
n.o., vo V. Krtíši s predpokladanou
dobou liečby 3 týždne. 
Poverený príslušník OO PZ vo V.

Krtíši začal trestné stíhanie a
vzniesol obvinenie Jozefovi B. pre
prečin nebezpečného vyhrážania
a prečin ublíženia na zdraví.
Obvinený bol vzatý do väzby a es−
kortovaný do väzenia v B. Bystrici.  

−red−

Ďalšia zmena v dopravnom
značení v uliciach V. Krtíša

Naháňačka v Dolnej Strehovej
Bezdôvodne do protismeru prechádzal Seat Toledo 5.7. asi o 0.30

hod na miestnej komunikácii v D. Strehovej. Zbadala to hliadka  OO
PZ z D. Strehovej, ktorá išla oproti. Policajti neváhali, otočili vozid−
lo a začali podozrivý Seat prenasledovať.

Rómsky Othelo za mrežami
Dvaja priatelia Viktor P. (17) a Jozef V. O. (17) sedeli približne o

15.30 hod 2.7. pred potravinami v Zombore, keď okolo išla Monika
B. (39) zo Zomboru. Pozvala Viktora P. za budovu potravín, kde ho
obchytkávala, hladkala a bozkávali sa. Videl to Štefan K. (42), druh
záletnej Moniky.

Kolenom do hlavy

Vyhrážky skončili krvou

Poverený príslušník polície vzniesol 4.7. 2013 obvinenie Marekovi
K. z V. Krtíša  pre prečin ublíženia na zdraví. Obvinený ešte 4. 5.
2013 pred vchodom jedného z obytných domov na Baníckej vo V.
Krtíši fyzicky napadol 35−ročného Juraja B. zo Železničnej, pri−
čom ho dvakrát kopol kolenom do oblasti hlavy.

Pravdepodobne nedorozumenie 14−ročnej Kamily s otcom a bý−
valým druhom jej matky Jozefom B. (37 r.) s trvalým pobytom v
Hriňovej viedli 4. 7. k vytvoreniu napätia v byte patriacom Jane
M. (44), jeho bývalej družke, na Ul. SNP vo V. Krtíši. 

Pochvalou bol aj usmiaty citrón

Každoročne vyhasnú na cestách ľudské životy, z toho značnú
časť tvoria chodci, a žiaľ, i deti. Každý účastník cestnej premávky
si musí uvedomiť, že dodržiavanie pravidiel cestnej premávky zvy−
šuje bezpečnosť každého účastníka. 

V ostatných dňoch zaregistrovali vodiči vo V. Krtíši
viaceré zmeny v dopravnom značení. 

Jednosmernou je už Okružná
ulica, ktorou teraz môžete jazdiť
od  križovatky s ulicou SNP
smerom k amfiteátru. Zmena v
dopravnom značení je aj na
Námestí A. H. Škultétyho. Cesta
okolo II. Základnej školy je už
tiež iba  jednosmerná a prejdete
ňou iba smerom od hotela k
pošte.  Zákaz vjazdu je na kri−
žovatke pred II. ZŠ.  Vodiči mo−
torových vozidiel, ktorí prichá−
dzajú ku škole zdola, môžu na
križovatke  pri predajni Tiwa od−
bočiť iba vľavo.        − red − 



5 / 15. júl 2013

lány na blížiace sa štyri dni boli veľ−
ké a času málo. Počasie sa nám
zhoršilo, a tak bolo jasné, že niekto−
ré z plánovaných trás budeme mu−
sieť zrušiť. Po dlhej ceste a niekoľ−
kých prestupovaniach sme v piatok
podvečer dorazili do Terchovej. Na
turistiku bolo neskoro, a tak sme sa
prešli po tejto rázovitej obci a na−
vštívili sme Jánošíkovú sochu nad
dedinou, kde sme si takmer museli
vystáť rad na spoločnú fotku.
V sobotu skoro ráno sme sa vyda−

li dobyť náš prvý cieľ, a to Malý
Rozsutec. Cesta k nemu viedla cez
malebnú obec Štefanová a nesku−
točne krásnu tiesňavu Horné diery.
Viaceré časti boli úplne úžasné a
pripomínali chodníky Slovenského
raja. Bohužiaľ, bola sobota, a tak sa

miestami vytvárali dlhé rady čakajú−
cich (skoro ako v miestnom super−
markete, kde mali tety pokladníčky
vždy more času). Po krátkom oddy−
chu v sedle medzi Malým a Veľkým
Rozsutcom s prekrásnymi výhľadmi
na oba vrcholy sme vyrazili do zá−
verečného útoku. Na vrchol viedla
pomerne adrenalínová cesta vytesa−
ná do takmer kolmej skaly.
Vďakabohu, tam bol dostatok istia−
cich reťazí a pomerne slušne upra−
vený chodník. Po krátkom pobyte na
vrchole nás blížiace sa hrmenie do−
nútilo k predčasnému odchodu.
Zostup bol veľmi prudký a dlhý, ne−
vyhli sme sa ani občasným pádom.
Naše kolená sa nám iste raz od−
vďačia za tento zážitok. Nakoniec
sme ešte nestihli autobus, a tak sme

do Terchovej museli dôjsť pešo, pri−
čom sme sa takmer upiekli na roz−
pálenom asfalte. Keďže decká mali
po sprche a krátkom oddychu opäť
plno energie, tak sme sa na záver
ťažkého dňa po tme vydali opäť na−
vštíviť sochu Jánošíka, kde sme si
dlhé minúty vychutnávali atmosféru
nočnej Terchovej. 

V nedeľu sme opäť vstali pomerne
skoro, aby sme stihli dve kratšie tra−
sy. Prvá viedla cez tiesňavy Dolné
diery a Nové diery do Štefanovej a
druhá mala byť podvečerná vy−
chádzka do nedávno otvorenej doli−
ny rieky Obšívanky. Hneď zrána
sme zažili dávku adrenalínu a šprin−
tu na autobus, za čo sa chceme po−
ďakovať neskutočne rýchlo a efek−
tívne pracujúcim pokladníčkam v už
spomínanom supermarkete... Ani
Dolné a Nové diery nesklamali naše
očakávania, a aj keď boli neporov−
nateľne kratšie ako Horné diery, krá−
sou za nimi nezaostávali. Po návra−
te do penziónu, návšteve pizzérie a
krátkom oddychu sme sa chceli vy−
dať do Obšívanky. No tu sa nám do
cesty postavila svalovka a únava, a
tak sme sa na cestu vybrali len šty−
ria. Po pohodovom začiatku sme sa
dostali do neuveriteľne prudkého a
nekonečného stúpania. Asi v pol−
ceste na vrchol sme Obšívanku pre−
krstili na Zdochýnačku, pretože asi
tak sme sa všetci v tej chvíli cítili. Z
vrcholu sme si užili krásne výhľady
na Terchovú a šíre okolie. O chví−
ľu sme ale zistili, že tak prudko
ako sme stúpali hore, musí−
me zostúpiť aj dole. A tu
sa už prejavila únava
na každom z nás.
Napriek tomu, keď sme
sa unavení ale pyšní sami
na seba, vrátili do Terchovej,
ostali nám ešte sily na opä−
tovné nočné navštívenie so−

chy Jánošíka. 
V pondelok ráno sa napriek posunu−
tému budíčku vstávalo veľmi ťažko.
Ale ozaj veľmi ťažko. V dievčenskej
izbe už pomaly hrozilo, že dôjde na
vyrazenie dverí: Bohužiaľ, náš plán
vystúpiť lanovkou pod najvyšší vr−
chol Malej Fatry Veľký Kriváň, a po−
tom naňho vystúpiť, sa nepodaril.
Zabránila tomu hustá oblačnosť a
slabý dážď. Preto sme si sľúbili, že
naň vystúpime o rok a pobrali sme
sa na autobus do Žiliny. Cestou do−
mov sme vďaka meškajúcim vlakom
zažili pár behov zo stanice na stani−
cu, ale nakoniec sme sa miernou o−
kľukou predsa len podvečer dostali
domov. Na rozdiel od cesty do
Terchovej táto cesta bola veľmi ti−
chá, keďže asi každý z nás aspoň
na pár minút zadriemal.

Na záver by som sa chcel poďa−
kovať všetkým členom Turistického
krúžku za ich účasť a správanie sa
nielen na tejto poslednej akcii, ale
na všetkých akciách uskutočnených
počas celého školského roku. Teším
sa na ďalšie spoločné zážitky v bu−
dúcom školskom roku.

−Mgr. PETER BOBÁĽ−

Štyri dni v Terchovej
Na záver školského roku sa členovia nášho turistického krúžku roz−
hodli, že opustia svoje najbližšie okolie a dobyjú niekoľko vrcholov
v Malej Fatre. A tak osem z nás vycestovalo od 21.6. do 24.6. 2013
na sever Slovenska.

Tri „grácie“ pod
Malým Rozsutcom

Keďže sme nemali originálny Twister, tak sme si vyrobili
„turister“. A bola to pecka!

Zvečnili sme sa aj pri pri pamätníku 
a soche Jánošíka

Na vrchole malého Rozsutca (1343,5 m.n.m.). 
Vyššie sme ešte nikdy neboli
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l Kde a kedy ste zažili svoju naj−
krajšiu dovolenku, či dovolenko−
vý zážitok? 
− Nedelím dovolenky na najkrajšie

alebo najlepšie, každú dovolenku,
kde som bol s ľuďmi,  s ktorými
som sa dobre cítil a bavil sa, som
považoval za tú najlepšiu, či to bo−
lo v zahraničí alebo na chate na
Slovensku.
l Kam sa chystáte tento rok na
dovolenku? 

− Tento rok som už jednu dovo−
lenku absolvoval. Bol som v apríli v
Barcelone a chystám sa ešte v lete
na nejaký predĺžený víkend niekde
do hôr na Slovensku. V Barcelone
som bol práve kvôli tomu, že FC
Barcelona je môj obľúbený klub,
ktorému veľmi fandím. Prvoradým
cieľom preto bola návšteva futbalo−
vého štadióna Nou Camp a futba−
lového zápasu FC Barcelona −
Mallorca a potom sme navštívili

ďalšie kultúrne pamiatky. Jedna z
nich je na fotografii a je to nádher−
ný architektonický skvost − Sagrada
Família. Považujem za div sveta
postaviť takú nádheru.
l Máte nejaké vysnívané
miesto na svete, ktoré
by ste chceli navštíviť
a viete prečo, o ta−
komto mieste sní−
vate? 

− Môj vysnívaný

sen bola práve Barcelona a tento
rok mi ho moji najbližší splnili, pre−
tože som sa sem už pár rokov

chystal, len som sa
nevedel odhod−

lať.

Pozorní čitatelia meno kpt. Ing. Dušana Drienovského nachádzajú v našich novinách pomerne často a to nielen pod rubrikou
Z hasičského zápisníka, ale aj v zostave sklabinského futbalového mužstva. Na anketové otázky týkajúce sa dovolenky nám odpo−
vedal nasledovne: 

Svojou výškou a masívnosťou sa
ešte pred dokončením stala domi−
nantou mesta Barcelona. Od roku
2005 sú fasáda zrodenia a hrobka,
rovnako ako ďalšie Gaudího diela,
spoločne zapísané na zozname
Svetového dedičstva UNESCO.
Bazilika je monumentálnym dielom
renomovaného katalánskeho archi−
tekta Antonia Gaudího (1852−1926),
ktorý na projekte pracoval posled−
ných 15 rokov svojho života a je v nej
aj pochovaný. Projekt bol financova−
ný zo súkromných zdrojov a práce
boli často prerušované. Gaudí sa stal
nielen hlavným vedúcim prác, archi−
tektom ale pracoval aj na získavaní fi−
nancií. Stal sa samotárom a nakoniec
sa presťahoval a býval priamo na sta−
venisku. Od roku 1922 bola stavba fi−
nancované verejne. 7. júna 1926
Gaudího pri prechádzaní ulice neďa−
leko svojej stavby zrazil trolejbus a 3
dni na to zomrel v nemocnici. Prvé
plány boli nakreslené v roku 1875 a
ako podklad slúžila bazilika v talian−
skom meste Loreto. O 2 roky začal
na projekte pracovať španielsky ar−
chitekt F. de Paula del Villar a na zá−
klade jeho plánov bol 19. 3. 1882 po−

ložený
základný kameň. Po Villarovej rezig−
nácii začal 3. 11. 1883 na projekte
pracovať Gaudí a celý dizajn prekon−
štruoval. Gaudí prebral projekt, keď
boli dokončené steny väčšej časti
chrámu. V roku 1887  boli dokonče−
né  klenby. V rokoch 1884 − 1887 bo−
la dokončená hrobka. V roku 1985
bola vysvätená kaplnka sv. Jozefa.
Po smrti Gaudího na projekte pokra−
čoval jeho asistent D. Sugranyes až
kým neboli práce prerušené  Španiel−
skou občianskou vojnou. Súčasný
vedúci prác a syn L. Boneta Jordi i
Armengol zapojil v 80. rokoch do pro−
jektovania dizajnu a konštrukcií aj po−
čítače. M. Burry z N. Zélandu pôsobí
ako výkonný architekt a výskumník.
Jedinečnú fasádu dekorujú sochári
Jaume Busquets, Etsuro, Sotoo, a
kontroverzný Josep Maria Subirachs.
Baziliku navštívilo v roku 2004, keď
bola čiastočne otvorenáž 2,26 milió−

na turistov a
stala sa najna−
vštevovanej−
šou turistickou
atrakciou v Š−
panielsku.
Centrálna hlav−
ná loď bola do−
končená v roku
2000  a a od roku
2006 sú práce za−
merané na hlavnú
vežu.  Dominantným
prvkom baziliky je 18
zaostrených veží, z kto−
rých 12 reprezentuje apoš−
tolov, 4 evanjelistov, Pannu
Máriu a stredová najväčšia Ježiša
Krista.. Veže evanjelistov budú pre−
klenuté sochami predstavujúcimi ich
tradičné symboly: býk (sv. Lukáš), o−
krídlený človek (sv. Matúš),  orol (sv.
Ján) a lev (sv. Marek ) na veži Ježiša
Krista bude masívny kríž a celková
výška veže bude 170 m čo je iba o
jeden meter menej ako blízka hora
Montjuic. Gaudí tvrdil, že jeho dielo
by nemalo prevyšovať Boha. Otiepky
pšenice a strapce hrozna reprezentu−
jú  eucharistiu. Bazilika má 3 hlavné

fasády: na východe je fasáda zrode−
nia Ježiša Krista, na juhu je fasáda
jeho chvály a na západe fasáda utr−
penia. Východná fasáda bola dokon−
čená ešte pred rokom 1935 a zo
všetkých je najviac poznačená
Gaudího vplyvom. Na západnej fasá−
de, zobrazujúcej utrpenie Krista, do−
minujú prvky jeho trápenia a ukrižo−
vania, ktoré vytvoril Josep Maria
Subirachs.   

SPRACOVALA: −R.H−

Dovolenková "pohľadnica" priateľov Pokroku 

BARCELONA − mesto  futbalu aj svätej rodiny

Sagrada
Familia sa stavia 

už 131 rokov

Najvyššia intenzita cestnej pre−
mávky je každoročne dopravnou
políciou vo Veľkom Krtíši zazna−
menávaná práve počas letnej turis−
tickej sezóny (LTS), kedy sú škol−
ské prázdniny a pracujúci načerpá−
vajú nové  sily na dovolenkách. 
Vzhľadom k zvýšenej intenzite cest−

nej dopravy je počas LTS zazname−
naný aj zvýšený počet dopravných
nehôd. V roku 2011 počas LTS (júl,
august) bolo v okrese Veľký Krtíš spô−
sobených 11 dopravných nehôd, pri
ktorých bola 1 osoba usmrtená, 5 ťaž−
ko zranených a 17 ľahko zranených.
V roku 2012 boli v okrese Veľký Krtíš
zaevidované 3 dopravné nehody, pri
ktorých bola 1 osoba ťažko a jedna
ľahko zranená. 

Značné ohrozenie na cestách po−

čas tohto obdobia tvoria chodci a cyk−
listi. Tu by sme chceli poukázať na
niektoré dôležité ustanovenia zákona
č. 8/2009 Z.z. o cestnej premávke. V
zmysle tohto zákona chodec je povin−
ný používať predovšetkým chodník,
kde sa chodí vpravo. Tam, kde chod−
ník nie je, alebo je neschodný, chodí
sa po ľavej krajnici alebo po ľavom o−
kraji vozovky (tam kde nie je krajnica).
Chodci smú ísť po krajnici alebo po ľa−
vom okraji vozovky najviac dvaja ved−
ľa seba, ak tým za zníženej viditeľ−
nosti alebo za zvýšenej premávky ne−
ohrozia alebo neobmedzia cestnú
premávku. Zákon o cestnej premávke
ukladá povinnosť chodcom za zníže−
nej viditeľnosti mimo obce použiť na
sebe viditeľne umiestnené reflexné
prvky alebo oblečený  reflexný bez−
pečnostný odev. Pri prechádzaní cez
cestu je chodec povinný prednostne
použiť priechod pre chodcov, kde sa

chodí vpravo.  Tu chceme podotknúť
a poukázať na ustanovenie v zákone,
ktoré ukladá chodcom pri prechádza−
ní cez vozovku po priechode pre
chodcov  brať ohľad na vodičov pri−
chádzajúcich vozidiel najmä tým, že
neprechádzajú jednotlivo, ale v skupi−
nách. Chodec nesmie vstupovať na
vozovku, ak vzhľadom na rýchlosť a
vzdialenosť prichádzajúcich vozidiel
nemôže cez vozovku bezpečne
prejsť. Pri jazde na bicykli  smú cyklisti
jazdiť len jednotlivo za sebou, čo v
praxi je mnohokrát porušované. Pri
jazde musí mať cyklista nohy na pe−
dáloch, nesmie ísť bez držania riadi−
diel, držať sa iného vozidla, viesť po−
čas jazdy druhý bicykel, ručný vozík,
psa a iné zvieratá alebo viesť pred−

mety, ktoré by ohrozovali iných účast−
níkov cestnej premávky. Na jedno−
miestnom bicykli nie je dovolená jaz−
da viacerým osobám. Osoba staršia
ako 15 rokov môže viesť osobu mlad−
šiu ako 10 rokov na pomocnom se−
dadle na prepravu  dieťaťa s  pevnými
opierkami  na  nohy, v  prívesnom  vo−
zíku určenom na prepravu detí alebo
v detskom bicykli pevne spojeným ty−
čou s vodiacim bicyklom. Tu znovu
chceme upozorniť na ustanovenie v
zákone o cestnej premávke, kde sa
cyklistom jazdiacim mimo obec ukla−
dá povinnosť používať na hlave riadne
upevnenú ochrannú prilbu.  Cyklisti
mladší ako 15 rokov majú túto povin−
nosť aj v obci. 

Aby na leto ostali len krásne spomienky

Pozor na cestách!

Na uvedené skutočnosti tunajšia dopravná polícia poukázala najmä za účelom
zvýšenia sebadisciplíny, vzájomnej ohľaduplnosti ako aj zvýšenia svojich vedo−
mostí v oblasti cestnej dopravy, a to za účelom pozitívneho ovplyvnenia vývo−
ja dopravnej nehodovosti, čo nemôže zostať ľahostajné nikomu z nás.

pplk. PhDr. DUŠAN VLADOVIČ, zástupca riaditeľa OPDP
a súčasne vedúci Okresného dopravného inšpektorátu OPDP ORPZ V. Krtíš

Kpt. Ing. Dušan Drienovský 
v Barcelone obdivoval nie len 
štadión svetoznámeho klubu, 
ale aj baziliku, ktorú stavajú 
už neuveriťeľných 130 rokov

Sagrada Familia (Temple Expiatori de la Sagrada Família) je masívna rímsko − katolícka
bazilika v Barcelone, ktorá je vo výstavbe už od roku 1882. Jej predpokladané dokončenie
je stanovené na rok 2026  pri príležitosti osláv 100. výročia smrti architekta tohto chrámu
Antonia Gaudího. Je budovaná v štýle stredovekých katedrál s použitím jedinečného
Gaudího dizajnu a kresťanskej symboliky.
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Prišiel deň D, deň odchodu do
Paríža. Keďže Kristián má len 10.
rokov, sprevádzali ho otec a záro−
veň tréner Mgr. Roman Nociar,
mama Mgr. Jana Nociarová, pred−
sedkyňa klubu a jeho starší brat
Roman, ako tlmočník. Do Paríža
sme leteli v piatok ráno, aby sme
mali dostatok času pripraviť sa na
víkendové preteky. Prileteli sme v
piatok poobede a najprv autobu−
som a potom metrom sme sa do−
stali do hotela, kde sme boli ubyto−
vaní. Cesta a presuny metrom nás
poriadne unavili a tak sme po ľah−
kej večeri ľahli do postele. Bolo tre−
ba načerpať silu a energiu na ďalší
deň. V sobotu sme skoro vstávali,
pretože náš hotel bolo od plavárne
vzdialený až hodinu cesty metrom.
Keďže Paríž je veľké mesto, presú−
vali sme sa z hotela na plaváreň a
naspäť väčšinou metrom. 

Po príchode na plaváreň, ktorá
nás ohúrila svojou veľkosťou, sme
si našli voľné miesta na sedenie,
Kristián sa poriadne rozcvičil a ná−
sledne rozplával. Po rozplávaní sa
o 9− tej začali preteky nástupom
rozhodcov. Nasledovali rozplavby v
jednotlivých disciplínach a veko−

vých kategóriách. Kristián plával v
sobotu dve disciplíny a to 50 m mo−
týlik a 100 m voľný spôsob. V kaž−
dej disciplíne prví ôsmi postupovali
do finále, ktoré sa plávalo až v po−
obedňajších hodinách. Ako prvú
disciplínu plával Kristián 50 m mo−
týlik, kde skončil v rozplavbe na 3.
mieste a postúpil tak do finále.
Druhou disciplínou bol 100 m voľný
spôsob, kde skončil celkovo na 10.
mieste a do finále postúpil ako ná−
hradník. Vedeli sme teda, že finále
bude Kristián plávať až okolo 16−tej
hodiny a tak sme mali štyri hodinky
voľna. Kristián veľmi túžil vidieť
zblízka Eiffellovu vežu, my ostatní
tiež, a tak sme si zistili trasu a ces−
tovali najprv metrom a potom aj
dosť dlho pešo. Bolo to dosť nároč−
né, časovo to všetko stihnúť, ale
keď sme videli ten kolos už z diaľ−
ky, a potom stáli pod ním, bol to
zvláštny pocit, vidieť ju tak zblízka,
odfotiť sa pri nej a určite by sme
vyšli aj na nejaké to poschodie, ale
času bolo málo, ľudí priveľa a tak
sme si kúpili aspoň suvenír na pa−
miatku.

Po návrate na plaváreň, Kristiána
čakalo finále na 50 m motýlik. Bol

trošku nervózny, predsa sú to len
jeho prvé veľké preteky mimo
Slovenska. Kristián nás však ne−
sklamal a vyplával si krásne 3.
miesto a s časom 39.10 s si pre−
vzal bronzovú medailu. Tá radosť
na jeho tvári bola neopísateľná a
my, jeho rodičia, sme boli naňho
právom hrdí. Na hotel sme teda od−
chádzali v dobrej nálade a tešili sa
na nedeľu, pretože  Kristiána čaka−
li ešte dve disciplíny. Začal si veriť,

strach z neho opadol, ale nič sme
nechceli podceniť. Dúfali sme, že v
nedeľu si vypláva ešte jednu me−
dailu. 

Druhé ráno sme vstali dobre na−
ladení, plní očakávaní, ale aj oba−
vy, ako to všetko dopadne. Kristián
sa cítil dobre a tak sme vyrazili aj s
kuframi na plaváreň, po skončení
pretekov sme totiž odchádzali ve−
černým lietadlom späť domov. V

nedeľu nás čakali tiež dve disciplí−
ny, kde ako prvú plával Kristián
100 m motýlik, kde skončil na 1.
mieste a postúpil tak do finále.
Druhou disciplínou bol 50 m voľný
spôsob, kde v rozplavbe skončil na
11. mieste a do finále nepostúpil.
Vôbec nás to nemrzelo, pretože
Kristiánovi najviac sedí plavecký
spôsob motýlik a na ten sme hlav−
ne vsadili. Čakalo nás teda finále,
ktoré sa Kristiánovi vydarilo a zví−
ťazil s veľkou rezervou. 

Kristián zvíťazil na 100 m motýlik
s časom 1.29.33 s a prevzal si tak
zlatú medailu. Jeho radosť bola
veľká, pretože zvíťazil na veľkých
pretekoch a podarilo sa mu to už
ako 10− ročnému. Ukázal, že ten
tréning a drina stoja za to, že pri−
niesli víťazstvo, radosť a motiváciu
na získavanie ďalších medailí. Ja
ako tréner a otec som naňho veľmi
pyšný, mesiace tréningov a driny
sa vyplatili a priniesli vytúžené ovo−
cie. 

Celé podujatie bolo pripravené s
veľkou profesionalitou, domáci klub
Neptune Club de France nám vy−
chádzal v ústrety, poradili, pomoh−
li, boli veľmi milí a ochotní.
Dokonca nás pozvali na ďalší roč−
ník ich prestížnych pretekov.
Domov sme si okrem krásnych zá−
žitkov a nových skúseností, odná−
šali hlavne dve krásne medaile,
1 zlatú a 1 bronzovú. 

Úžasný úspech len 10 ročného plavca z Veľkého Krtíša  Kristiána Nociara − z medzinárodných pretekov 

Z PARÍŽA SI PRINIESOL ZLATÚ A BRONZOVÚ MEDAILU 
Tak, ako sme už spomínali v predchádzajúcom článku, sa náš člen Kristián Nociar, zúčastnil medziná−
rodných plaveckých pretekov v Paríži.   V dňoch 1. − 2. júna 2013 sa vo francúzskom hlavnom meste
Paríž, konal už 6. ročník Európskeho plaveckého mítingu, kde sa stretli plavci z krajín Luxembursko, Š−
vajčiarsko, Bulharsko, Slovensko, Čína, Egypt, Írsko a samozrejme Francúzsko ako hosťujúca krajina.
Náš Plavecký klub Veľký Krtíš reprezentoval iba 10 − ročný Kristián Nociar, ktorý sa na tento míting in−
tenzívne pripravoval už 2 mesiace vopred. Každodenné tréningy, či už vo vode, alebo na suchu ( kon−
dičné behanie), nám dávalo šancu na úspech. Možnosť overiť si Kristiánovu kondičku sme mali na pre−
tekoch Orca Cup v Bratislave, kde si vyskúšal, aké je to plávať v 50 m bazéne, pretože keď plávate 50 m
motýlik, nemáte žiadnu obrátku, len skočíte do vody a plávate čo najrýchlejšie do cieľa. Naši plavci sú
zvyknutí hlavne na 25 m bazény, preto im na 50 m bazéne chýba obrátka, ktorá ak je dosť rýchla, po−
môže pri konečnom výsledku. Všetko je to však o výdrži, preto sa kombinujú mokré a suché tréningy. V
Bratislave sme si teda overili, že Kristiánovi 50 m bazén nerobí problém, keďže tam získal zlato aj bronz
a tak sme verili, že to zvládne.

Kristián Nociar s rodičmi pred plavárňou

Kristián (v strede) so zlatou medailou za 100m motýlik

Na záver chcem poďakovať všetkým dobrým ľuďom, ktorí nám po−
mohli zohnať financie na túto náročnú cestu, pretože všetko sme si
museli hradiť sami, inak by sa táto príležitosť pre Kristiána nedala u−
skutočniť. Veľká vďaka patrí primátorovi mesta Ing. Daliborovi
Surkošovi, ktorý nám prispel na cestu, ale aj vedúcemu plavárne
Jánovi Kunštárovi, za to, že nám dovolil urobiť na plavárni pre
Kristiána zbierku, ďalej plavčíkovi Jánovi Ďurošovi, ktorý nám zo−
hnal najviac sponzorov a týmto dobrým ľuďom patrí  veľká vďaka, za
to, že verili nášmu nádejnému plavcovi Kristiánovi Nociarovi.
Veríme, že ich nesklamal a ukázal, že má talent a pevnú vôľu na se−
be tvrdo pracovať.                                − Mgr. ROMAN NOCIAR − 



8 /  15. júl 2013

Tohto zaujímavého projektu sa v
tomto školskom roku zúčastnili aj
žiaci Spojenej školy v Modrom
Kameni, konkrétne Richard
Hajtman, Ľuboš Cudziš, Anna
Haringová a Juraj Černák. Naši
žiaci na zasadnutí parlamentu za−
stupovali Nemeckú spolkovú re−
publiku, pričom pracovali v štyroch
výboroch, kde ukázali svoje vedo−
mosti a zručnosti v diskusii o rôz−
nych súčasných európskych prob−
lémoch, ako je finančná kríza či
problémy v Sýrii. Prvý deň žiaci za−

sadali v priestoroch hotelu
Akademik vo Zvolene, potom po−
kračovali v zasadacej miestnosti
Mestského úradu vo Zvolene.
Samozrejme, popri práci "europo−
slancov" stihli vo večerných hodi−
nách fandiť aj našim hokejistom na
zvolenskej pešej zóne. Napriek to−
mu naši hokejisti neboli proti
Lotyšsku takí úspešní ako naši žia−
ci.

Z regionálneho kola ďalej postú−
pili a našu školu reprezentovali v
národnom kole Modelového európ−
skeho parlamentu, ktoré sa konalo
19. − 21. júna 2013 v priestoroch
Národnej rady Slovenskej republi−
ky v  Bratislave, dvaja žiaci, a to
Richard Hajtman a Ľuboš Cudziš,
obaja žiaci II.A OA v Modrom
Kameni. Náhradníkom sa stal je−
den z najmladších účastníkov, a to
Juraj Černák z I.A OA v Modrom
Kameni. 
V národnom kole Modelového eu−

rópskeho parlamentu získal Ľuboš
Cudziš úžasné 2. miesto a stal sa
náhradníkom pre európske kolo
Modelového európskeho parla−

mentu, ktoré sa uskutoční vo
Vilniuse, hlavnom meste Litvy.
Touto cestou by som chcela poďa−
kovať nielen našim žiakom, ktorí
skvele reprezentovali našu školu,
ale aj pánovi Hajtmanovi, ktorý
nám veľmi pomohol svojou ocho−
tou a záujmom, keďže našich žia−
kov odviezol do Zvolena aj
Bratislavy, čím nám veľmi uľahčil
ich dopravu. Kiež by bolo takých
rodičov viac. ĎAKUJEME!

Všetkým našim žiakom blahože−
láme a želáme im veľa úspechov,
nielen pri ďalšej reprezentácii ško−
ly, ale aj v ich budúcej kariére. Veď
čo ak práve naštartovali svoju ú−
spešnú politickú dráhu?

− BARBORA BABICOVÁ − 

Sú žiaci Spojenej školy v Modrom Kameni 
BUDÚCIMI EUROPOSLANCAMI?

V dňoch 9. a 10. mája 2013 sa vo Zvolene konalo regionálne stre−
doslovenské zasadnutie Modelového európskeho parlamentu.
Zúčastnilo sa ho deväť stredných škôl z regiónu stredného
Slovenska. Modelový európsky parlament je medzinárodný projekt,
ktorého cieľom je vyskúšať si na vlastnej koži prácu europoslanca.
Je to projektový spôsob učenia sa, ktorý prostredníctvom "hry na
poslancov" umožňuje žiakom stredných škôl vo veku 15 − 17 rokov
zdokonaľovať sa v komunikačných a argumentačných zručnos−
tiach. Súťaž organizuje s podporou Holandského kráľovstva
Ministerstvo školstva SR a Iuventa. 

Olympijský sprievod sa presu−
nul na školské ihrisko, kde ich už
čakali jednotlivé zaujímavé roz−
právkové stanovištia. Mali nezvy−
čajné názvy, podľa ktorých žiaci
nevedeli, čo ich čaká a neminie na−

príklad Sedemíľové čižmy,
Popoluška, Vymetanie pece,
Hádajko zo Šikulkova, Pozor na
prsty, Holá hop, Zhodíš ma?,
Presná muška...Záujem o jednotli−
vé stanovištia

dokazoval aj radostný výskot a
smiech detí. Boj o súťaženie  na
stanovišti bol obrovský. Žiaci sa
snažili nazbierať si na svoje kartič−
ky čo najviac bodov, za ktoré boli
patrične odmenení. Troch najlep−
ších z každej triedy pri vyhodnotení
zdobila medaila spojená s odme−
nou. V pozadí ich už lákala v našej
telocvični hudba, tanec, smiech a
zábava. Nebolo na nich vidieť
žiadnu únavu a bavili sa až do
samého konca úspešnej akcie. 

KOLEKTÍV  UČITELIEK
I . STUPŇA

Na náš detský deň sa aj slnko usmialo 
Dňa 14. júna 2013 prialo aj slniečko deťom zo ZŠ s MŠ v Modrom Kameni, aby sa mo−
hol konečne po upršaných dňoch uskutočniť Detský deň. Bol spojený s Dňom o−
tvorených dverí pre rodičov a širšiu verejnosť. Pozvaných hostí zo ZŠ s MŠ v
Želovciach privítal  úsmevom detský olympijský sprievod  žiakov I. stupňa
na čele so zástavami.  Každý ročník mal svoju zástavu so symbolom trie−
dy a žiaci mali rovnaký symbol pripnutý na svojich tričkách.

Zľava: Juraj Černák , 
Anna Haringová, Ľuboš Cudziš

Zľava: Ľuboš Cudziš, Richard Hajtman, 
Barbora Babicová, Anna Haringová
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Na Hrušove bolo iba

oblastné stretnutie

Veľké stretnutia Dúhovej rodiny,
ktorých sa zúčastňujú tisíce až de−
saťtisíce ľudí sa konajú raz ročne v
USA a v Európe. Podobné bolo v
minulom roku na Teplom vrchu pri
R. Sobote, kde bolo približne 2 000
ľudí. Častejšie, počas celého roka,
sa konajú menšie miestne stretnutia
na rôznych miestach Zeme a ta−
kýmto stretnutím bolo aj to na hru−
šovských lazoch. Na stretnutiach je
počuť spev, smiech, hru na hudob−
né nástroje, rozpravy a výmenu
skúseností. Ľudia objavujú alterna−
tívne spôsoby života, liečenia a ces−
ty ako riešiť problémy. Dvakrát den−
ne účastníci pripravujú  vegetarián−
ske, vegánske a vitariánske jedlá.
Keď sa stretnutie skončí, mnoho ľu−
dí ostáva, aby úplne vyčistili a upra−
tali miesto. Na stretnutí sa triedi a
recykluje odpad, ako výraz rešpek−
tu prírode a všetkým živým bytos−
tiam, ktoré v nej žijú. 

Stanový tábor na hrušovských la−
zoch bol postavený na súkromnom
pozemku a majiteľ súhlasil s jeho
vybudovaním. Pred objektívom foto−
aparátu členovia tejto rodiny ne−
chceli vystupovať, ale ochotne sa s
nami o svojom hnutí porozprávali.
Ako nám povedali, toto miesto si
starostlivo vybrali. Radi spoznávajú
pekné kúty jednotlivých krajín a pri
hľadaní vhodného miesta prešli ce−
lé Slovensko. Na stretnutí očakáva−
li približne 200−500 hostí z okolitých
krajín i Slovenska. Hlavným bodom
ich stretnutia bolo privítanie letného
slnovratu počas víkendu 22.− 23.6.,
kedy tu malo byť aj najviac členov
Dúhovej rodiny. Počas približne troj−

týždňového pobytu sa však jednotli−
ví členovia v tábore striedali. Ako
nám povedali, chcú žiť v pokoji a v
súlade s prírodou. Obyvatelia okoli−
tých lazov sa vraj nemusia ničoho
obávať. Po skončení stretnutia všet−
ko upracú a niekedy vraj po ich od−
chode býva okolie čistejšie ako
pred tým. V čase našej návštevy sa
stretnutie iba pripravovalo a v tábo−
re bolo iba niekoľko prívržencov
tohto hnutia. Boli tu Poliaci,
Rakúšanky i jeden Slovák zo
Záhoria. Pred stanom horel ohník a
na ňom bolo pripravené jedlo − aká−
si kaša z ryže a manioku a ďalších
prísad, s ktorou nás ponúkali.
Nechceli sme však týmto skromným
ľuďom uberať z ich jedla a po krát−
kej návšteve sme sa rozlúčili.  

Obyvatelia nemusia
mať vraj obavy...

...ale pozornosti nie je nikdy dosť.
Aj keď členovia stretnutia hovorili,

že sa ľudia na lazoch nemajú čoho

báť, predsa sme sa niekoľkých oby−
vateľov spýtali na ich názor. 
Anna Benková: "Išli okolo dva pá−
riky, tak som ich zavolala, že
sme najbližší susedia, aby mi vy−
svetlili, čo sa tu bude diať.
Pôsobili na mňa dobrým doj−
mom. Vysvetlili mi to a potom sa
tu zastavil aj majiteľ pozemku a
povedal nám o ich živote. Trochu
sme sa upokojili. Zatiaľ je to dob−
ré. Nech sa zabávajú, ale viete,
ľudia sú rôzni a nejaké obavy zo−
stali."  

Neďaleko Benkovcov na križovat−
ke ciest býva ujo Fašang: "Keď
sem prídu nejakí ľudia, tak u nás
je zastávka. Každý sa tu zastaví.
Videl som tu chodiť po ceste jed−
nu ženu. Taká bola strapatá. Ale
myslím si, že sa nie je čoho obý−
vať."  
Určité obavy však mal starosta ob−

ce Ing. Pavel Bendík: "Iba náhod−
ným oznamom sme sa dozvede−

li, že na pomedzí katastra
Hrušova a Čeloviec sa má zisť
väčšia skupina ľudí. Obec
Hrušov je lazovitá obec a na la−
zoch žijú väčšinou starší ľudia.
Isté obavy tu sú. Každé stretnu−
tie väčšej skupiny so sebou pri−
náša určité problémy. Je to skôr
voľné stretnutie bez nejakých
hraníc či mantinelov. Neviem, o
akú skupinu sa jedná a čo je ich
cieľom. Pri každom väčšom
stretnutí sú aj obavy z hygienic−
kého hľadiska. My sa musíme
postarať predovšetkým o bez−
pečnosť našich obyvateľov. Ľu−
dia musia byť opatrní. Po lazoch
sa túlajú všelijakí ľudia  a ich o−
byvatelia  sú odkázaní sami na
seba." 

O rozhovor sme požiadali aj maji−
teľa pozemku, na ktorom stanovali
členovia Dúhovej rodiny  Miroslava
Kresánka. "Dúhová rodiny sú
vlastne ľudia, ktorí žijú v súlade
s prírodou, ochraňujú ju. Správajú
sa k prírode ekologickejšie ako
my, všetci ostatní. Inač by som
im ten pozemok ani neprenajal.
Som tiež lazník ako ľudia okolo a
mám prírodu rád.  Myslím si, že
ľudia sa ich nemusia obávať.
Najhoršie, čo im tam hrozí, je to,
že im niekto porúbe drevo, či po−
hrabe seno. Všetko, čo potrebu−
jú, majú na tom pozemku a nie je
dôvod, aby vstupovali na iné po−
zemky. Nie je to žiadna komerč−
ná akcia, nepožíva sa tam alko−
hol, preto podľa mňa tu nie je ani
žiadna oznamovacia povinnosť."

Z výpovedí členov Dúhovej rodiny
je vidieť, že sa ľudia na okolí nema−
jú čoho obávať, a aj skúsenosti s
minuloročným stretnutím pri R.
Sobote boli vcelku dobré. Ak účast−
níci tohto podujatia budú naozaj do−
držiavať staré indiánske pravidlá,
neublížia prírode ani ľuďom a to by
mohli robiť aj niektorí tí, ktorí sa o
pôdu na Slovensku starajú niekoľko
dlhých desaťročí.                          

−red−

Keď bude Zem spustošená a zvieratá budú umierať, príde na Zem nový kmeň ľudí mnohých farieb,
tried a vyznaní, ktorí svojim správaním a svojimi činmi opäť prinavrátia Zemi zeleň. 

Budú známi ako Bojovníci Dúhy... (Staré proroctvo severoamerických Indiánov)

Na hrušovských lazoch sa stretli ľudia dúhy 
Od približne polovice júna až do začiatku júla vyrástlo v krásnom kúte hrušovských lazov stanové mes−
tečko. Zišli sa tu prívrženci takzvaného hnutia Dúhová rodina (Rainbow family). Ako sami hovoria, sú
celosvetový "kmeň" ľudí, ktorí sa stretávajú dobrovoľne za účelom výmeny skúseností a poznania.
Stretnutia sú predovšetkým v prírode, čo vyplýva zo spoločnej lásky k prírode, voľnosti a aby ľudia spo−
ločne pomohli uzdravovať Zem a oslavovali samotný život. Duchom stretnutí je láska, mier, nenásilie a
demonštrácia základných práv, medzi ktoré patrí: 1. základné a inštinktívne právo všetkých ľudí slo−
bodne sa stretávať na verejných miestach, 2) právo všetkých ľudí slobodne vyjadriť svoje presvedče−
nie, ako jedinci alebo ako skupiny.  Niektorí hovoria, že Rainbow Family je najväčšia "ne−organizácia"
"ne−členov" na svete. Mnoho tradícií Rainbow vychádza z pôvodnej viery Severoamerických Indiánov a
ďalších pôvodných kultúr a prírodných národov so silným zameraním na pomoc a ochranu Matky Zeme
a uzdravovanie jej rán.

Pred objektívom fotoaparátu sa členom 
Dúhovej rodiny nechcelo pózovať
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Jeho ochota investovať peniaze
do vytvorenia tretej sochy sa spoji−
la s dávnejším prianím modroka−
menského farára PaedDr. Mareka
Veverku mať sochu tohto svätca aj
v M. Kameni pred farou. 

PaedDr. M. Veverka: "V modro−
kamenskej farnosti pôsobím šty−
ri roky a môžem povedať, že u−
miestniť sem sochu patróna
nášho kostola bol môj sen.
Dokonca sa mi podarilo pred
dvomi mesiacmi získať z USA
prostredníctvom bývalého spo−
lužiaka relikviu sv. Antona
Paduánskeho. Komunita ľudí z
Banskej Bystrice Milles Jesu ma
skontaktovala s dôchodcom −
Jozefom Galíkom, ktorý bol o−
chotný investovať do vytvorenia
sochy. Jeho ochota nám všet−
kým prišla veľmi vhod. Keď som
sa s J. Galíkom spoznal aj osob−
ne, zistil som, že je to veľmi prí−
jemný a dobrý človek a táto so−
cha je už jeho tretia, ktorú spon−
zoroval. Pre zaujímavosť dodá−
vam, že každá z týchto troch
sôch je iná."

PaedDr. M. Veverka si rozhodnu−
tie J. Galíka vysoko cení. Preto sa−
motné vysvätenie sochy považoval
za mimoriadne významnú udalosť,
s ktorou sa chcel podeliť s čo naj−
širším okruhom veriacich nielen z
jeho farnosti. Na sv. omšu si pri tej−
to príležitosti pozval na celebrova−
nie saleziánskeho kňaza Patrika
Mocka, ktorý je s kostolom v
Modrom Kameni spätý prostredníc−
tvom veľmi tragickej udalosti − smr−
ťou svojho otca. Nemusíme byť ani
veľkými pamätníkmi, aby sme si
spomenuli na túto tragédiu Doc.
Dr. Mocka, horolezca zo slávnej
Gálfyho éry, ktorý si privyrábal na

tieto expedície tým, že natieral
veže kostolov. V Modrom
Kameni pred sedemnástimi
rokmi spolu so svojim kolegom
natrel strechu celého kostola.
Posledný deň, keď už pomaly
hlásili "hotovo", bol pre neho o−
sudný. Padol zo strechy kvôli to−
mu, že nebol istený lanami a na
mieste zomrel. 

"Práve kvôli tejto smutnej u−
dalosti sa najprv P. Mock zdrá−
hal prísť, no nakoniec pristal
a vykonanie
j e h o

služby na tomto mieste bolo veľ−
mi emotívne a symbolické.
Nielen na ňom samotnom však
toto miesto a sv. omša zanecha−
la veľmi silný dojem − podobné
zážitky prežívali aj ostatní du−
chovní z okolia a všetci veriaci,
ktorí sem prišli zo všetkých kú−
tov Slovenska − od Bratislavy
cez Tatry až po Košice." 
Zaujímalo nás, čím je pre pána fa−

rára M. Veverku sv. Anton
Paduánsky zaujímavý:   

"Je patrónom stratených  vecí
a cirkevný učiteľ. Modlíme sa k
nemu zvyčajne vtedy, keď niečo
stratíme a snažíme sa to nájsť...
čo sa aj mne občas stáva.
Môžem povedať, že mi obrátenie
na neho v tomto určite pomáha.
Kostol Sv. Antona Paduánskeho

má dlhoročnú tradíciu. Pred rok−
mi, keď tu pôsobili Františkáni,
začali v týchto končinách šíriť

úctu k nemu, čo sa za−
chovala až do dneš−
ných čias." 

Vytvorenie jeho
sochy preto

bolo iba o−
t á z k o u
č a s u .
Keď sa
n a −
skytla

taká skvelá súhra náhod − štedrý
sponzor J. Galík, šikovný mladý u−
melec − autor sochy Mgr. art.
Martin Hudáček a koncový realizá−
tor celého projektu architekt Ing.
Alexander Bánovský a mladý za−
nietený farár PaedDr. Marek
Veverka, ktorý to celé koordinoval −
zákonite muselo vzniknúť krásne a
trváce dielo:  

"Získanie  sponzora J. Galíka,
to bola síce významná časť náš−
ho snaženia, no ďalej sme mu−
seli vybrať a osloviť umelca, kto−
rý bude realizovať náš zámer.
Našli sme ho v podobe sochára,
ktorý napriek svojmu mladému
veku je známy nielen u nás ale
vo svete svojim súsoším
Pomník nenarodeným deťom.
Veľmi nás jeho socha oslovila,
preto sme sa na neho obrátili a
on našu ponuku prijal. Myslím,
že socha sv. Antona bola iba je−
ho tretím dielom, ktoré zatiaľ u−
robil. Je vytvorená zo špeciálne−
ho materiálu − epoxidu, ktorý sa
používa pri stavbe lodí a lieta−
diel. Materiál je veľmi odolný a
svojím vzhľadom pripomína leš−
tený kameň. Na záver sme ešte
potrebovali architekta a našli
sme ho v podobe ďalšieho o−
chotného človeka − nášho rodá−
ka .

Rád by som dodal, že vo far−
skej záhrade pri soche sv.
Antona sa môžete pomodliť ke−

dykoľvek, môžete si tam od−
dýchnuť. Je to Vaša záhra−

da, Váš Anton. A či ste
domáci alebo z iných
farností, rád Vás tu uvi−
dím. V blízkej dobe bu−
de pri soche vybudo−
vaná lavička, kde ľu−
dia môžu prosiť, ďa−
kovať alebo jednodu−
cho oddychovať.
Chcem sa ako farár far−
nosti z úprimného srd−
ca poďakovať objedná−
vateľovi diela, 
(Pokračovanie na str.11) 

V modrokamenskom kostole sa nachádzajú relikvie patróna stratených vecí 
sv. Antona Paduánskeho a pred farou stojí jeho nová socha, 

ktorej odkaz autor vyjadril slovami Svätého Písma

"Na neho hlaďte a budete žiariť"
Stalo sa vám, že ste niekedy niečo stratili a potom márneStalo sa vám, že ste niekedy niečo stratili a potom márne

hľadali? Určite sa ešte do takej situácie dostanete, a tak sahľadali? Určite sa ešte do takej situácie dostanete, a tak sa
pokúste obrátiť o pomoc ku sv. Antonovi Paduánskemu, ktopokúste obrátiť o pomoc ku sv. Antonovi Paduánskemu, kto −−
rý je patrónom stratených vecí. Možno to bude mať ešte väčrý je patrónom stratených vecí. Možno to bude mať ešte väč−−
ší význam, keď sa za týmto účelom pomodlíte priamo v kosší význam, keď sa za týmto účelom pomodlíte priamo v kos−−
tole nesúcom meno tohto svätého. Za takým kostolom ani netole nesúcom meno tohto svätého. Za takým kostolom ani ne −−
musíme cestovať ďaleko − nachádza sa v mestečku s prívlastmusíme cestovať ďaleko − nachádza sa v mestečku s prívlast −−
kom gaštanové. Aby si veriaci pripomínali význam tohto svätkom gaštanové. Aby si veriaci pripomínali význam tohto svät −−
ca ešte viac, investor projektu, Jozef Galík, pôvodným povoca ešte viac, investor projektu, Jozef Galík, pôvodným povo −−
laním učiteľ a neskôr vojak z povolania Československej arlaním učiteľ a neskôr vojak z povolania Československej ar −−
mády, sa rozhodol dať zhotoviť na jeho pamiatku najskôr dvemády, sa rozhodol dať zhotoviť na jeho pamiatku najskôr dve
sochy umiestnené v Hospici Božieho milosrdenstva v Banskejsochy umiestnené v Hospici Božieho milosrdenstva v Banskej
Bystrici a na Donovaloch.Bystrici a na Donovaloch.

Jozef Galík (narodil sa v roku
1929 a pocháza z Levoče), spon−
zoroval výrobu troch sôch sv.
Antona Paduánskeho. 

Mgr. art. Martin Hudáček, mladý akademický sochár, sa stal zná−
mym aj vo svete svojím dielom "Pomník nenarodeným deťom".
Obrázok tejto práce obletel takmer celý svet a dielo získalo uznanie
v rôznych štátoch sveta. Viac informácií na Google − socha nenaro−
dených detí.

PaedDr. M. Veverka, modrokamenský farár: "Na našu otázku, prečo má so−
cha zdvihnutú ruku a pozerá do nebies, nám jej autor povedal, že vychádzal
z Evanjelia. V ňom je odkaz, aby sme hľadeli na nebo a budeme žiariť. Preto
aj sv. Anton pozerá do neba a odkazuje nám, aby sme pozerali hore a mod−
lili sa."   (Foto: Štefan Plevo, st.)


